



## Memorandum

**To:** Mayor Jason Broad, Council, CAO Tim Mills  
**From:** John Mesman, Managing Director, Property, Conservation Lands, and Community Outreach  
**Date:** October 25, 2023  
**RE:** **Seasonal Conservation Area Closure and Winter Recreation**

In preparation for winter, South Nation Conservation (SNC) will begin removing safety and debris booms ahead of water control structures in November 2023.

Water levels ahead of the Chesterville Dam have now been set to winter operations and residents may notice lower water levels as a result. Due to dam operations, the waterfront docks in Chesterville have been removed; all other docks will be removed by the end of November.

Portable washrooms will be removed from all Conservation Areas and seasonal parks will be closed by the end of November, depending on water levels and weather conditions.

Residents can still get outdoors and take advantage of select Conservation Area trails that will remain open and groomed weekly by SNC for winter use, including:

- W.E Burton Conservation Area in Russell
- J. Henry Tweed Conservation Area in Russell
- Robert Graham Forest Conservation Area in Brinston
- Warwick Forest Conservation Area in Berwick
- Oschmann Forest Conservation Area in Ormond
- Nokomis Park in Limoges
- Russell Recreational Trail

Please note that work is scheduled at the Two Creek Forest Conservation Area in Morrisburg to help re-open recreational trails for winter use.

Municipalities interested in working with SNC to have their winter trails groomed can contact Mike Leger at 1-877-984-2948 or [mleger@nation.on.ca](mailto:mleger@nation.on.ca).

Thank you for your continued partnership and for your support in providing outdoor, public natural spaces and local recreational opportunities.

Sincerely,

John Mesman  
 Managing Director, Property, Conservation Lands, and Community Outreach  
 South Nation Conservation





## Mémoire

**Destinataires :** Mayor Jason Broad, Council, DG Tim Mills  
**De :** John Mesman, Directeur, Terres protégées et Sensibilisation communautaire  
**Date :** Le 25 octobre 2023  
**Objet :** **Fermeture saisonnière des aires de conservation - Loisirs d'hiver**

---

En prévision de l'hiver, la Conservation de la Nation Sud (CNS) commencera à enlever les estacades de sécurité et de débris en amont des structures de contrôle de l'eau en novembre 2023.

Les niveaux d'eau en amont du barrage de Chesterville ont été réglés pour les opérations hivernales. Les résidents peuvent donc constater une baisse des niveaux d'eau. En raison de l'exploitation du barrage, les quais du secteur riverain à Chesterville ont été enlevés ; tous les autres quais resteront en place jusqu'en novembre.

Les toilettes portatives seront retirées de toutes les aires de conservation et les parcs saisonniers seront fermés fin novembre, en fonction des niveaux d'eau et des conditions météorologiques.

Les résidents peuvent toujours sortir et profiter de certains sentiers des aires de conservation qui resteront ouverts et entretenus chaque semaine par la CNS en hiver :

- L'aire de conservation W. E. Burton à Russell
- L'aire de conservation J. Henry Tweed à Russell
- L'aire de conservation de la Forêt Robert Graham à Brinston
- L'aire de conservation de la Forêt Warwick à Berwick
- L'aire de conservation de la Forêt Oschmann à Ormond
- Le parc Nokomis à Limoges
- Le sentier récréatif de Russell

Veuillez noter que des travaux sont prévus dans l'aire de conservation de la forêt Two Creek à Morrisburg afin d'aider à rouvrir les sentiers récréatifs pour la saison hivernale.

Les municipalités intéressées à collaborer avec la CNS pour le damage de leurs sentiers d'hiver peuvent communiquer avec Mike Leger au 1-877-984-2948 ou à [mleger@nation.on.ca](mailto:mleger@nation.on.ca).

Nous vous remercions de votre partenariat continu et de votre soutien à la création d'espaces naturels publics et de possibilités de loisirs locaux.

Sincèrement,

---

John Mesman

Directeur, Propriétés, Terres protégées et Sensibilisation communautaire  
Conservation de la Nation Sud